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Zprávy z obce 

 

V dnešním vydání Luženského hlasatele bych vás chtěla seznámit s novinkou, která se dotýká každého 
z nás, zasáhne všechny organizace v rámci České republiky bez ohledu na jejich velikost nebo právní status 
a v současné době je často publikována v médiích. Jedná se o GDPR, což je zkratka pro nařízení EU 
2016/679 k ochraně osobních údajů, na základě kterého mají být chráněna osobní data občanů EU. Nařízení 
vstoupilo v platnost dne 25.5.2018 a jeho cílem by mělo být posílení práv fyzických osob na ochranu osobních 
údajů. Pro obec a školu to znamená, že musíme k zabezpečení tohoto nařízení provést několik důležitých 
kroků – nejprve zajistit vstupní i datový audit s vyhodnocením rizik a navržením opatření k zabezpečení úkolů 
vedoucích k ochraně dat. Museli jsme řešit kromě jiného zabezpečení klíčových dokumentů i přístupová práva 
jednotlivých osob do místností obecního úřadu, uzamykatelnost úložišť a počítačů. Zde bych se chtěla 
zastavit u nutnosti pořízení oddělovacího stolu v místnosti pokladny a matriky. Každý, kdo jde z úřadu a je 
vyzván k tomu, aby jednal od oddělovacího stolu, nezapomene poznamenat – „to je hrozné, co si zase na tom 
úřadu vymysleli“. Někdo to dokáže říci i jadrněji. Doufám, že jsem vás alespoň v kostce seznámila s tím, že to 
skutečně není náš výmysl, ale plnění našich povinností, za které, v případě nedodržení, bychom mohli dostat 
opravdu velké pokuty. Další naší povinností v souvislosti s GDPR je jmenovat pověřence pro ochranu 
osobních údajů. Tuto funkci musí na základě smluvního vztahu s obcí a školou zajišťovat externí pracovník, 
který v žádném případě nemůže mít jakýkoliv profesní nebo smluvní přístup k osobním údajům spravovaných 
obcí. Znamená to další výdaje z rozpočtu obce, ale není možné toto obejít, protože zřízení funkce pověřence 
je pro obec i školu povinné ze zákona. 

Dále bych se chtěla vrátit k sobotě 26.května, kdy proběhly v obci po loňské absenci „Staročeské máje“. Již 
nebudu kritizovat za to, že v mnoha případech byly májky po postavení poraženy, protože bych se stále ve 
svých příspěvcích publikovaných v minulosti opakovala. Chci jen ještě jednou po osobním poděkování 
poděkovat i touto cestou všem, kteří nacvičili a zatančili „Staročeskou besedu“. Ti, kteří se zúčastnili jako 
diváci, mně jistě dají za pravdu, že roztančení 5 kolon (2 složené z malých májovníků a 3 z velkých májovníků 
byla velká a krásná podívaná. Velké díky patří těm, kteří se podíleli na organizaci a nácviku staročeských 
májů – Lence Vlčkové, Radce Horské, Ditě Havlíčkové a Leoši Gebhartovi, paní Vlčkové st. za přípravu všech 
krojů, Jardovi a Vendule Malých za výzdobu sálu a přípravu krále, panu Josefu Štisovi za zapůjčení a vedení 
koní v průvodu, Martinu Sokolovi za zajištění skupiny pro hru během průvodu a v neposlední řadě Lesům ČR 
za krále a břízky. Přeji si a doufám, že se opět v příštím roce dá tato parta dohromady a zajistí opět v Lužné 
máje, alespoň v počtu kolon stejném jako v roce letošním. Ještě jednou všem velké díky. 

 Jaroslava Egertová, místostarostka 

 
Zvoní 

červen 2018 
 

GDPR 
 

Pan V.K. věnoval škole dvě krásné velké ryby V.P. včetně speciálního krmení. Významně tak obohatil náš 
živý akvarijní inventář, o který se  svědomitě stará pan J.S. Velmi živý pohyb těchto ryb v akváriu často a se 
zájmem sledují nejen žáci všech ročníků, ale také zaměstnanci školy. Protože jsem si k datu uzávěrky 
nezajistila písemný souhlas dárce, zveřejňuji alespoň fotografii ryb. Doufám, že nebudou protestovat proti 
zveřejnění. V každém případě dárci děkujeme.                                       

 MP                                                                                                                                                          
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Revolution train tours 2018 
 

Žáci VII. – IX. ročníku v doprovodu svých pedagogů využili 11.5. možnost zdarma navštívit  unikátní vlak 
přistavený na první koleji rakovnického nádraží. Prostřednictvím interaktivního programu se měli možnost 
seznámit s důsledky užívání alkoholu a drog. Žáci i pedagogové byli s organizací a vzdělávací akcí velmi 
spokojeni. Akcí tohoto zaměření v dnešní době není nikdy dost.      

 
 

Luženská nota  
 
Další ročník pěvecké a hudební přehlídky žáků se uskutečnil ve středu 16.května v režii  paní učitelky 
L.Kadeřábkové. Nechybělo ani vystoupení dětí z mateřské školy a bývalých žáků O.S., T.H. a M.H. Velmi 
pěkné výkony všech účastníků sklidily velký potlesk. Děkujeme všem účinkujícím a divákům z řad veřejnosti. 
 
 

Návštěva „Škodovky“ 
 
Na zajímavou exkurzi do podniku Škoda Auto v Mladé Boleslavi se 14.5. vypravili žáci IX.třídy se svým 
třídním učitelem a panem školníkem. Práce robotických rukou, moderně vybavené výrobní linky, skvělý finální 
produkt a  i pěkné platové podmínky zaměstnanců se našim mladým návštěvníkům líbily. Obdivovali také 
historickou expozici s nejstaršími typy vozů Škoda.    

 
 

 
 

 
Škola v přírodě 4. třída  

 
Ohlédnutí za školou v přírodě žáky 
4.třídy: 
Ve dnech 9.-11.5.2018 jsme byli se 
třídou na třídenním pobytovém 
programu ,,Křivoklátský skřítek“ , kde 
jsme poznávali CHKO Křivoklátsko. 
Vybíráno ze slohových prací žáků: 
Jirka:….Pokoje byli hezké a měkké 
postele. Po vybalení věcí a 
občerstvení jsme šli na vycházku, 
kterou zakončila velká bouřka. Na 
vycházce jsme hráli zábavné hry, 
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poznávali rostliny a živočichy. Když jsme se vrátili na pokoje celí mokří a unavení, převlékli jsme se a začali 
vařit večeři. …Dopoledne jsme ukončili obědem. S plnými břichy pokračoval náš program návštěvou starého 
Hamousova statku ve Zbečně. Poté naše cesta pokračovala do obchodu s potravinami, kde jsme odlehčili 
svým peněženkám…. 
 

Natálka:…První den, ihned po příjezdu, jsme s šli ubytovat do místního Informačního střediska, které se 
nachází přímo v obci Křivoklát. Pokojíčky byly útulné a postele celkem pohodlné…První den se mi usínalo 

dobře, ale trochu se mi stýskalo po domově…Navštívili jsme Hamousův statek, který se mi   
 
moc líbil, protože tam byla živá zvířata, která mám moc ráda. Nejlepší byla koza Lízinka, kterou jsem si chtěla 
vzít domů… Křivoklátsko je krásné místo a doufám, že se sem někdy vrátím. 
 
Jaruška:…Poté jsme došli až ke kravínu v Bukové. Když jsme se vraceli, tak začalo pršet a proto jsme museli 
přidat do kroku. Když už jsem skoro vycházela z lesa, uviděla jsem mloka skvrnitého a toho jsem ještě nikdy 
neviděla. … 
 
Johanka:…Viděli jsme prasata, malá selata, krávy a telata. Jedno tele mě hrozně olizovalo, říkali jsme mu 
Kudrnáč. …Když jsme spěchali na vlak, tak jsem našla malé ptáčátko, které vypadlo z hnízda… 
 
Nela:…Po obědě jsme se vydali na Hamousův statek. Byli tam kozy a malincí králíčci a měli tam obrovské 
koně ze slámy. Také tam měli staré nádobí, oblečení a další staré věci. Když jsme si to všechno prohlédli, tak 
jsme se ješte zastavili v muzeu zvířat. Tam jsme viděli netopýry, lasice atd. Poté jsme si zašli do Coopu na 
zmrzlinu….   
 
Ondra:……Ale další výpravy byly v pohodě a v suchu. …Učili jsme se chránit přírodu, poznávat rostliny a 
živočichy kolem sebe. Koupili jsme si na památku upomínkové předměty. Velmi se nám líbily návštěvy 
restaurací. … 
 
Stela:…Musím říci, že to byla báječná škola v přírodě, na kterou budeme podle mého názoru dlouho 
vzpomínat. 
 
Anička: …Poslední den jsme se vydali na hrad Křivoklát, prohlédli jsme si nádvoří a vyšli na věž. Potom jsme 
šli na vyhlídku Paraplíčko a vrátili se zpět. V infocentru jsme si koupili suvenýry a nastalo vyhlášení výsledků 
týmů. Po vyhlášení jsme jeli zpátky do Rakovníka, kde nás čekali rodiče. Moc se nám to líbilo. Odnesli jsme si 
spoustu zážitků, zkušeností a klíšťat….                               

 IP 
 

 
 

                                            Projektový den „ Astrobus“ 
 

   Žáci II.stupně se ve čtvrtek 24.5. sešli v odpoledních hodinách znovu ve škole, aby zde strávili 
ve společnosti třídních učitelů a pracovníků pražské Hvězdárny M.R. Štefánika z Prahy zajímavý 
večer a aby plnili úkoly spojené s pozorováním vesmíru. Byli vybaveni karimatkami, dekami, 

večeří, psacími potřebami (samozřejmě chytrými mobily a tablety).Součástí mělo být i noční pozorování 
hvězd, ale bohužel – prudký liják a zatažené nebe to neumožnilo. Žáci přenocovaly ve svých kmenových 
třídách a ráno společně posnídali ve školní jídelně. V dopoledních hodinách pak porotě prezentovali svoji 
práci. Nejlepší pozorovatelé získali drobná ocenění.Děkuji všem zapojeným pedagogům za realizaci celé 
akce a SRPŠ za finanční podporu.                    MP                        
 
 

Svět kolem nás 
 

I letos se žáci II.stupně zúčastnili 24.5. zeměpisné přednášky na téma: Kuba – dvě tváře svobody  
v Tylově divadle v Rakovníku. Vzdělávací akci finančně podpořil SRPŠ.  
 

 
Pozvánka   

 
ZŠ a MŠ Lužná ve spolupráci se SRPŠ pořádá ve středu 27.6.2018 závěrečnou školní 
akademii v sále Osvětové besedy v Lužné. Začátek je v 10.00 a v 16.00 hodin. Srdečně 
vás zveme.  
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Staročeské máje 
 

Poslední sobotu v květnu prošel naší obcí průvod májovníků. Před obecním úřadem zatancovali malí i velcí 
májovníci Českou besedu. 
Všem, kteří se podíleli na nácviku, přípravě, organizaci májů, moc děkujeme. Dík patří i Obci Lužná za 
podporu.  

Doufáme, že tuto tradici v obci udržíme a příští rok se opět v ulicích objeví májky a roztančení májovníci.                                                                                                                                 
DH 

 

 
   

Po náležité teoretické zimní přípravě se 3. 
května 2018 uskutečnila archeologická 
vycházka do okolí Lužné. Hlavním cílem 
byl zaniklý hrádek Hlavačov a 
archeologické naleziště Na Skřivánkách. 
Průvodcem nám byla archeoložka 
rakovnického muzea, Mgr. Kateřina 
Blažková. Vycházku jsme zahájili u 
kostela svaté Barbory. První zastavení 
s výkladem nás zastihlo kousek nad 
hřbitovem na místě s krásným 
ornitologickým názvem Na Skřivánkách 
(dnes spíše v řepkovém poli). Tady se 
nachází nejstarší archeologická památka 
na území rakovnického okresu, naleziště 
pravěkých nástrojů, nožů a sekáčů, 
starých přibližně 250 000 let. Po dalších 
přibližně patnácti stech metrech jsme 

dorazili na Hlavačov. Chtělo to spoustu fantazie představit si v lesním terénu hrad, ve své době tak významný. 
Díky poutavému vyprávění naší průvodkyně naše představa nabyla konkrétnější podoby: dřevěný raně 
středověký hrad, kdysi poměrně významné královské sídlo. Tato vycházka jistě přispěla k prohloubení 
vědomostí o historicky významných místech v našem blízkém okolí.  
 
I tudy kráčely dějiny..                                                                                                                    Spolek Barbora 
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POZVÁNKA do nově otevřené Werichovy vily 

 

(námět pro jarní procházku nebo školní výlet) 
     Už jsme v Hlasateli navštívili řadu zajímavých míst v okolí Lužné: Čistý rybník, Muzeum amerických 
automobilových veteránů, Belšanku, Tři stoly, sv. Alžbětu, Brejl, Merkovku a další. Zjistili jsme, že Lužná má  
zajímavé okolí. 
     Je nejkrásnější měsíc v roce a láká nás nejen příroda, ale i krásná vzdálenější místa. 
     Dnes bych vás chtěla pozvat na návštěvu jednoho zajímavého místa v Praze. (půl hodinka autem, necelá 
hodinka vlakem) Návštěva by byla poučná i pro starší žáky školy -  hodiny historie nebo češtiny. 
                     Kolem té vily jsem chodila často. Stojí na začátku pražské Kampy. Jak se tam dostat? Nejlépe 
po Karlově mostě, sejít po schodech a projít na náměstí. Vpravo můžeme zabočit k francouzskému 
velvyslanectví, k Lennonově zdi a do čtvrti Maltézských rytířů…..Na náměstí vlevo stojí Lichtenštejnský palác, 
za ním Sovovy mlýny. Vpravo novotou zářící vila, cíl naší cesty. Prosklené přízemí, obklopené zahradou. 
Řadu let byla pro návštěvníky nedostupná, vždy jsem litovala, že ještě není opravená.  
     Od roku 2017 už dostupná je. Velkou zásluhu na tom má mecenáška umění paní Meda Mládková a její 
„adoptivní syn“ senátor Jiří Pospíšil. (Meda Mládková se svým mužem shromáždila fantastickou sbírku děl 
malíře Františka Kupky a dalších moderních umělců a tuto sbírku darovala českému státu. Sbírka je nyní 
umístěna v Sovových mlýnech). A vzpomínky na Wericha jsou ve Werichově vile. 
Proto vám dnes mohu její návštěvu doporučit. Vila má zajímavou a bohatou historii. Nebydlel v ní jen Jan 
Werich – i když právě po něm se dnes vila jmenuje. 
     Vstupujeme do vily. V přízemí za velikými okny je prostorná kavárna a sladké dobroty. V pokladně si 
můžeme koupit historické pohledy z her Osvobozeného divadla, ze života Voskovce a Wericha. Také si 
můžeme koupit sochařskou hmotu (za Kč 60,--). Proč? Když sestoupíme po schodech do sklepního prostoru, 
míjíme sochu Golema v nadživotní velikosti a ocitneme se v ateliéru, kde můžeme z hmoty „uplácat“ Golema 
různé velikosti a tvaru. Svůj výrobek si můžeme vzít domů nebo ho postavit vedle desítek dalších do polic. 
Originální výzdoba!. Chytrý nápad. 
     Po schodech stoupáme do prvního patra kolem desítek černobílých fotografií..Můžeme si odpočinout ve 
Werichově ušáku. To, že zde bydlela řada velkých osobností, můžeme zjistit v malém pokojíčku bez dveří 
s velkou pohovkou. Na zdech čteme slavné verše. Vladimír Holan. Můžeme se zaposlouchat do jeho veršů 
v přednesu nejlepších českých recitátorů… Bydlel zde i Zdeněk Štěpánek a především slavný malíř a 
animátor Jiří Trnka, který dokázal malovat oběma rukama najednou. Jím ilustrované pohádky – např. 
Perníková chaloupka - patří k nejvzácnějším v naší knihovně. 
     V malé místnůstce jsou shromážděny osobní věci Jana Wericha – čepice, pera, knížky… Tato místnost se 
stále doplňuje z darů, které přinášejí návštěvníci a Werichovi přátelé. Místnosti jsou plné předmětů 
z divadelních her, hudebnin Jaroslava Ježka, na stěnách se promítají pohádky a filmy Jana  Wericha. 
     Na půdě se expozice zatím připravuje. Tady se budou hrát hry V + W, budeme moci poslouchat Werichovy 
myšlenky. 
       Werich se po druhé světové válce vrátil s manželkou a dcerou do vlasti, zde žil až do své smrti v roce 
1980. 
           Werichova vila stojí za návštěvu. Pokud se půjdete podívat, jistě mi dáte za pravdu. 

                                                                                            Božena Lukášová 
 
 
Jan Werich (1905 – 1980) 
Jan Křtitel František Serafinský 
Werich 
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Bude vláda s důvěrou! 
7.měsíců od voleb a vypadá to, že se konečně zrodí vláda, která bude mít většinovou důvěru. Pokud by se 
jednalo o lidskou bytost, tak by se to mohlo dokonce nazvat předčasný porod. Jelikož jde o vládu, která má 
sloužit občanům, kteří jednotlivé poslance zvolili, tak to trvá až zbytečně dlouho. Snad svým činorodým 
jednáním to svým voličům vynahradí. ČSSD jejímž jsem byl po 27. let stálým voličem se k činu rozhodla až v 
okamžiku když získala dostatečný počet korýtek. Jestli to bude stačit k tomu aby také získala dostatek 
voličských hlasů v podzimních volbách ví Bůh o kterém já mám své pochybnosti.  Po tom co pan Sobotka 
shodil úspěšnou vládu, ačkoliv sám má máslo na hlavě. No máslo to asi nebude to by se mu tam dlouho 
neudrželo. Má však na svědomí podhodnocený prodej OKD a to bezmála o 6. miliard. Přitom jak jsme se 
mohli nedávno dozvědět nikdo nebude za to potrestán. Po extempore pana Sobotky u prezidenta jsem se 
rozhodl, že nadále je volit nemůžu. Je zajímavé,že terčem neustálé kritiky jsou ti, kteří mají naší zemi vést   k 
rozkvětu. Přitom těmi kritiky jsou právě ti, kteří dostatek volební hlasů nedostali. Že to mohou udělat jen 
prostřednictvím  zákonů si nikdo asi neuvědomuje.   Jednou chtějí žalovat Babiše po druhé zase Miloše 
Zemana dokonce za velezradu. Připadá mě to jen jako štěkání  psa na měsíc nebo házení hrachu na zeď. 
Těžko můžou něco změnit, když nemají potřebný počet hlasů, který by mohl něco zvrátit. Občané však na 
vládu s důvěrou čekají aby mohla splnit sliby, které občanů dala. Je třeba také aby někteří ministři toto vládu 
opustily. Jako jedna s prvních by měla být ministr obrany Karla Šlechtová to je skutečný exot. Ráda se fotí a 
tak nechala svého psíka vyfotit na pietním místě. Hned na to si ve svém projevu  spletla legionáře s druhou 
světovou válkou. Já sem ji napsal a doporučil aby se zastřelila před nastoupenou jednotkou a nechala se 
přitom vyfotit, že to bude na věky. Celý svůj život vyhledávám práva spravedlnost a pravdu. Stále se ji však 
nedočkávám Jsem rád že alespoň prezident se snaží informovat pravdivě občany , kteří jej volili. Sklízí však 
od těch, kteří by rádi vše zamlčeli opět kritiku, že vše vyžvaní.   Třeba to co se týče Novičoku. Rád bych zmínil 
ještě jednu událost za kterou sklízí Hrad kritiku. To je cesta vládního letounu do Číny. přitom však nikomu 
nevadí převoz ostatků Kardinála Berana.vládním letounem. Proč nemám důvěru v soudy a policii je nasnadě. 
Znehodnocená prezidentská standarta a vyvěšení červených trenýrek nad hradem není trestným činem ale 
vysazení holého zadku na projíždějící Americký konvoj trestný čin je.         
 

                                                                 František Jílka 
Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 

 
                                                                        

 
 

                                              

    TJ   S P A R T A   L U Ž N Á  z.s.           
 

 
Výkonný výbor TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. děkuje všem, kteří přispěli na pamětní desku Milana Šnajdra. 
Poděkování patří též panu Ladislavu Humpálovi za její zhotovení.  

 
Los jaro 2018 
 

Okresní pohár starších žáků  

  4.kolo Sobota 02.06.2018 10:00 FC PO Olešná - SPARTA LUŽNÁ  

  5.kolo Sobota 09.06.2018 10:00 ČL Kolešovice - SPARTA LUŽNÁ 

 

PRODIET I.B třída skupina A 

24. kolo Neděle 03.06.2018 17:00 TJ SOKOL VRANÝ - TJ SPARTA LUŽNÁ 

25. kolo Sobota 09.06.2018 17:00 TJ SPARTA LUŽNÁ - TJ Sokol Klobuky 

26. kolo Neděle 17.06.2018 14:30 TJ TATRAN Rakovník "B" - TJ SPARTA LUŽNÁ 

 

Klubovna Sparty Lužná - otevřeno : 

 úterý   17 – 21 hod. 

 čtvrtek  17 – 21 hod. 

 pátek    17 – 24 hod. 

 sobota  17 – 24 hod. 
  

Zároveň bude otevřeno v době konání fotbalových zápasů všech družstev Sparty Lužná. 
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 
 

 
 

 
Poděkování 

 
 

Děkuji členkám komise pro občanské záležitosti, paní T. Ambrůžkové a paní A. Falbrové a Automotoklubu 
Lužná,, za přání k mým narozeninám. 

Allan Štys 
 

Velké poděkování patří paní Marušce Váňové a Hance Fraňkové za blahopřání a dárek k mým narozeninám 
a za jejich milou návštěvu. 

Miroslava Fraňková 
 

Děkuji komisi pro občanské záležitosti, zejména paní Falbrové a Ambrůžkové, za přání a dárek k mým 
narozeninám. 

František Jílka 
 
Děkuji OÚ a člence komise pro občanské záležitosti, paní M. Váňové, za přání a dárek k mým narozeninám. 

Otto Vyskočil 
 

Poděkování TJ Lokomotivě Lužná 
Klub Českých turistů Stochov děkuje tímto za nezištnou a účinnou pomoc při pořádání 38. ročníku turistického 
pochodu „Krušovický vejšlap“ pořádaného dne 5.5.2018 s cílem na hřišti TJ Lokomotiva Lužná 

Organizátor a spokojení turisté 

 

Ordinace praktické lékařky MUDr. Bohunky Jeníkové a  

ordinace zubní lékařky MUDr. Hany Fořtové 

oznamují, že jejich ordinace nebudou končit. 

Tímto reagujeme na četné dohady a dotazy pacientů v poslední době. 

MUDr. B. Jeníková a MUDr. H. Fořtová 

___________________________________________________________________________ 

 

Otevírací doba sběrného místa Lužná /dvůr u zdravotního střediska/ 

 každou středu od 15.00 hod. – 19.00 hod. 

 každou sobotu od 8.00 hod. do 14.00 hod. 

____________________________________________________________________________________ 

 
 

Luženský hlasatel  - zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním číslem MK ČR E 15687.  
Vydává Obec Lužná jako periodický tisk územního samosprávního celku. 

 IČO: 00244031, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881, ID DS: iwzbcvp. 
Příspěvky lze posílat na e-mail:  kasparova@luzna.cz, nebo luzna@luzna.cz. Uzávěrka vždy 25. v měsíci. 

Počítačové zpracování Alena Kašparová. Redaktorka školní stránky Mgr. Jaroslava Adamírová. 
Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 

Distribuce: Prodejna Jednoty,  Večerka , Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 1. června 2018 nákladem 350 výtisků 

mailto:luzna@luzna.cz

